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تهیه کننده  بچاری،  یوسف   
ویژه برنامه »معرکه« درباره جزئیات 
طراحی و تولید این برنامه فوتبالی 
همزمان با جام جهانی قطر و برخی 
تولید  بودجه  با  مرتبط  حواشی 
این مجموعه به ارائه توضیحاتی 
پرداخت. یوسف بچاری در گفت گو 
با مهر بیان کرد: »معرکه« یک 
برنامه تخصصی فوتبالی نیست، 
بلکه گفت وگویی است که فوتبال 
تنها بهانه ای برای شروع و پایان آن 
به هوای جام جهانی است. بخش 
مهمان  بین  گفت وگو  عمده ای 
و مجری انجام می شود و در این 
برنامه فوتبال بحث جدی و درجه 
اول نیست. وی درباره اینکه در ایام 
جام جهانی چنین برنامه ای چقدر 
می تواند مخاطب داشته باشد هم 
گفت: در استاندارد تلویزیون ها این 
سوال گاهی مطرح می شود که وقتی 
بازی های فوتبال در شبکه اصلی 
دیگر  شبکه های  می شود  پخش 
چه باید بکنند؟ آیا همه فوتبال 
دوست دارند که جواب منفی است 
و برای آنها که فوتبال اولویت جدی 
نیست، می توانند سراغ برنامه های 
دیگر بروند. برنامه »معرکه« هم 
قرار نبود فضای تخصصی فوتبالی 
داشته باشد. این تهیه کننده درباره 
به عنوان  تشکر  بهنام  انتخاب 
مجری نیز تصریح کرد: این انتخاب 
به خاطر قابلیت های بهنام تشکر 
است. او هم سابقه اجرای رادیویی 
دارد و هم محبوب است، هیچگاه 
حاشیه نداشته است و نکته ای برای 
بینندگان می تواند جالب باشد این 
است که او خیلی فوتبالی است. از 
دوره نوجوانی فوتبال بازی کرده 
است و به علاوه اینها، توانایی های 
دیگری هم دارد. وی درباره اینکه 
بهنام تشکر گزینه اول اجرای این 
برنامه بوده است یا خیر؟ اضافه 
هم  دیگری  گزینه های  کرد: 

داشتیم اما بین آنها بهنام تشکر 
بهتر از دیگران بود. بچاری درباره 
شائبه ای که درباره بودجه های کلان 
برنامه های شبکه خانگی و تولیدات 
پلتفرم ها مطرح است هم توضیح 
داد: اتفاقا یکی از چالش های این 
برنامه این بود که چنین بودجه ای 
نداشت. یعنی هزینه های زیادی 
قبلا برای این برنامه ها در پلتفرم ها 
انجام شده بود و نتیجه هم نگرفته 
بودند. ما چون سابقه برنامه سازی 
در تلویزیون داشتیم هم فرمول 
که  می دانستیم  را  برنامه سازی 
چطور یک برنامه می تواند فرم و 
سر و شکل درست داشته باشد و 
هم خودم هزینه بالا را باعث افت 
می دانم. از فرط پول داشتن است 
که برخی برنامه ها به نابودی کشیده 
می شود. وی اضافه کرد: وقتی بودجه 
بالاست دامنه اختیارات باز است 
انتخاب های غلط دارید یا دکوری 
می زنید که متناسب برنامه نیست و 
کارهایی که بود و نبودش در جذب 
مخاطب تأثیر ندارد، اما آدم ها در 
این ورطه می افتند که در کار فضای 
چشمگیری داشته باشند. بچاری 
درباره بودجه »معرکه« بیان داشت: 
این برنامه با بودجه کمی تولید شد 

و حتی نسبت به برخی از برنامه های 
جام جهانی تلویزیون که الان در 
حال پخش است بودجه اش کمتر 

است.
 دعوت از هنرمندان راحت 

نیست
وی درباره برخی اظهارنظرها در 
فضای مجازی درباره بودجه و اجرای 
برنامه های مرتبط با جام جهانی در 
پلتفرم ها با مبالغی نظیر سی میلیارد 
تومان عنوان کرد: قطعا این اظهارات 
درباره این برنامه نبوده است. این 
برنامه با بودجه ای ساخته می شود 
که تأکید می کنم از برخی برنامه های 
روتین عصرگاهی تلویزیون هم کمتر 
است. این تهیه کننده درباره شایعه 
دستمزد چند میلیاردی بهنام تشکر 
برای اجرای »معرکه« نیز عنوان 
کرد: این فضایی که درست شده 
است صحت ندارد. نام بهنام تشکر 
در برخی از این شایعات مجازی ذکر 
شده است که اصلا درست نیست. 
اگر لازم باشد می توان برآوردها را 
نمایش داد تا مشخص شود آقای 
تشکر با رقمی خیلی خیلی کمتر 
از رقمی که شایعه شده این کار را 
پذیرفته است. او به خاطر علاقه اش 
و مهمتر از آن نوعی حس مسئولیت 

وارد این کار شد. وی اضافه کرد: او 
نوعی احساس مسئولیت جدی در 
کار دارد که در کمتر کسی دیده ام. 
به دلیل فضایی که این روزها وجود 
دارد عده ای مکدر هستند اما در 
عین حال ما احساس وظیفه نسبت 
به مخاطب خود داریم که باید از این 
فضا خارج شود، مخاطبی که سرشار 
از درگیری و نگرانی و غم و تلخی 
است اما برای ساعتی می توان با او 
درباره لذت فوتبال و سرگرمی های 
دیگر سخن گفت. بچاری تصریح 
کرد: در این فضا عده ای می خواهند 
فشارها را بیشتر کنند، اما ما سعی 
کردیم در فضای موردنظر آرامش را 
ایجاد کنیم. تم اصلی برنامه ما که در 
تیتراژ هم بابک افرا قطعه ای را برای 
آن خوانده است، صحبت از فوتبال و 
همچنین حرف از یک رفاقت است. 
فکر مرکزی این برنامه یار و یاور هم 
شدن است. وی درباره فرآیند دعوت 
از هنرمندان برای حضور به عنوان 
مهمان در »معرکه« نیز یادآور شد: 
در این شرایط دعوت از هنرمندان 
کار راحتی نیست، شرایطی وجود 
دارد که برخی صلاح می دانند در 
قاب تولیدات تصویری دیده نشوند. 
در مقابل اما برخی اتفاقا با اشتیاق 
می آیند و می خواهند در تغییر این 
فضا سهمی داشته باشند. به شخصه 
از همراهی هنرمندانی که تا به امروز 
در قاب »معرکه« حاضر شده اند 
تشکر می کنم. تهیه کننده »معرکه« 
در پایان درباره برنامه ریزی برای 
تولید ادامه این برنامه گفت: قرار 
است تا ۲۷ آذر هر روز یک قسمت 
از این برنامه بارگذاری می شود. در 
این روند انعکاس دهنده اخبار و 
تحلیل های روز مرتبط با بازی های 
در حال برگزاری در جام جهانی قطر 
هم هستیم. در میان دعوت شدگان، 
مخاطب می تواند چهره های دور از 

ذهنی را هم ببیند.

  »بهرامی« 
بهترین کارگردان »تالین«

  سفر »لوپتو« 
به شهر های فاقد سینما

 کارگردان فیلم سینمایی:
 »بی آبان« فیلمی هنری 

است
 کارگردان فیلم سینمایی »بی آبان« 
سینما  در  که  رکودی  به رغم  گفت: 
ایجاد شده فیلم را اکران کردیم  چون 
قصه »بی آبان« قابل تماشاست. مهرداد 
کوروش نیا در گفت وگویی با ایسنا با اشاره 
به اینکه قرار بوده فیلمش از مهرماه اکران 
شود، بیان کرد:  تاریخ ابتدایی اکران فیلم 
حدود دو ماه قبل بود ولی به دلیل وضعیت 
سینماها آن را به تاخیر انداختیم و از 
هفته گذشته اکران فیلم در ۶ سینما در 
تهران و ۱۶ سینما در شهرستان ها آغاز 
شده است. وی درباره نمایش فیلمش در 
گروه هنر و تجربه اظهارکرد: از ابتدا قرار 
بود نمایش فیلم در همین گروه انجام 
شود و هنر و تجربه این باکس را از قبل 
پیش بینی کرده بود. ترجیح دادیم با توجه 
به برنامه ریزی های قبلی در همین دوران 
فیلم را اکران کنیم منتها یک نکته مهم 
این است که موضوع فیلم »بی آبان« یک 
مساله انسانی است و در هر برهه و شرایطی 
برای دیدن مناسب است. »بی آبان« یک 
اثر برای سرگرمی نیست و فیلمی هنری 
است. کوروش نیا یادآور شد:  این فیلم در 
سال ۱۳۹۹ ساخته شده و برای نمایش 
آن ابتدا به دوران کرونا برخورد کردیم و 
بعد هم شرایط مهیا نشد. فیلم از ابتدا به 
گونه ای بوده که در فضای هنر و تجربه 
می گنجد چون متعلق به سینمای تجاری 
و بدنه نیست که بخواهیم آن را در باکس 
فروش بگذاریم. او درباره تجربه فیلمسازی 
پس از فعالیت در تئاتر افزود: من ۲۰ سال 
به صورت منظم و ثابت در حوزه تئاتر فعالیت 
کردم اما حدود شش، هفت سال است که با 
نویسندگی وارد حوزه سینما شدم و تاکنون 
نویسندگی در فیلم »قصیده گاو سفید« به 
کارگردانی بهتاش صناعی ها و سریال های 
»ممنوعه«،  خانگی  نمایش  شبکه 
»کرگدن« و »دیو و ماه پیشونی« را برعهده 
داشتم.  بعداز این مدت تصمیم گرفتم 
فیلم سینمایی خودم را بسازم چون نگاه 
من در کار مولفه های فرهنگی بیشتری 
دارد و غیرتجاری است، وقتی به عنوان 
نویسنده دعوت می شوید، باید کاری که 
سفارش دهنده می خواهد، انجام شود. به 
گفته وی »بی آبان« به جز شهرستان ها، در 
سینماهای »چارسو«، »کورش«، »ملت«، 
»فرهنگ«، »موزه سینما« و »نارسیس« در 

تهران در حال اکران است. 

فیلم  برای  بهرامی  احمد   
جایزه  برنده  »شهرخاموش« 
بهترین کارگردانی جشنواره فیلم 
شب های سیاه تالین شد. جشنواره 
فیلم شب های سیاه تالین در حالی 
بهترین های رویداد امسال خود را 
معرفی کرد که جایزه باارزش بهترین 
کارگردانی فستیوال به احمد بهرامی 
برای فیلم »شهرخاموش« رسید. 
تهیه کنندگی این فیلم را رضا محقق 
برعهده دارد. باران کوثری، علی 
باقری، بابک کریمی، بهزاد دورانی، 
محسن مهری دروی، کریم و حبیب 
شراهی برادران دوقلو از دیگر بازیگران 

»شهرخاموش« هستند.

محمد حسیـــــن صادقــــی، 
تهیه کننده فیلم »لوپتو« گفت: از 
آنجایی که شهر های فاقد سینما 
در کشور داریم، تلاش می کنیم 
و  فرهنگسرا ها  به  را  »لوپتو« 
کانون های پرورش فکری کودک 
محمد حسین  ببریم.  نوجوان  و 
صادقی، در برنامه »سینمافرهنگ« 
داشت:  بیان  رادیوفرهنگ 
خداراشکر وضعیت فروش »اوپتو« 
امیدوارکننده است. این انیمیشن 
بیش از چهار میلیارد تومان فروخته 

است. 

 محمد خراسانی زاده: 
 اهالی تئاتر دچار حواشی نمی شوند

 مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان تهران گفت: اهالی 
تئاتر با آثار خود در جشنواره تئاتر استان تهران نشان دادند 
فهیم تر آن هستند که دچار حواشی شوند. محمد خراسانی زاده 
بیان داشت: در شرایطی که دشمنان در تلاش هستند تا فضای 
جامعه را ملتهب نشان دهند، فعالان تئاتر استان تهران با تولید 
آثار خوب، فرهنگ دوستی اهالی تئاتر را ثابت می کنند. وی 
اظهارکرد: اهالی تئاتر با آثار خود نشان داده اند که فهیم تر 
آن هستند که دچار حواشی شوند. مدیرکل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی استان تهران افزود: هنرمندان شهرستان های استان 
تهران برای جشنواره تئاتر استان تهران کارهایی با عزت و 
افتخار تولید کرده اند و همین امر باعث شد تا در بخش مسابقه 
۱۸ اثر به جشنواره راه یابد. وی تصریح کرد: با همت دوستان 
در انجمن هنرهای نمایشی استان تهران شاهد بخش ویژه ایثار 
و سردار قاسم سلیمانی بودیم تا در دوره پساکرونا و با حضور 
مخاطب در اولین رویداد هنری بعد از کرونا، آثار نمایشی 
بسیار خوبی روی صحنه رود. در شرایطی که زیرسایه سنگین 
پایتخت، ظرفیت های بچه های تئاتری خوب استان تهران 
دیده نمی شود بیست وهفتمین جشنواره تئاتر استان تهران 
شرایطی را فراهم کرده تا توانایی و استعدادهای فعالان تئاتری 
شهرستان های استان به چشم بیاید. خراسانی زاده درباره ۲ 
نمایشی که به تماشا نشسته بود، گفت: »ناگفته های هشت 
سال زنانگی« اثر بسیار خوبی بود. این اثر نشان داد می توان 
یک تئاتر به دور از کلیشه و شعارهای خسته کننده با همکاری 
بانوان بازیگر که بسیار توانمند هستند، با محتوایی جذاب 
برای مخاطب تولید و اجرا کرد. وی افزود: این اثر نمایشی 
توانست مخاطب خود را در برخی صحنه ها بخنداند، در برخی 
لحظات بگریاند، در برخی صحنه ها تماشاگر را در بهت فرو برد 
و در فضایی کاملا زنانه و در تاریخی پرافتخار از کشورمان به 
سختی های زنان در دوره هشت ساله دفاع مقدس اشاره کند. 
وی درباره تاثیر تولیدات بخش ایثار بیان داشت: هنر تئاتر 
هنری زنده است، در لحظه خلق می شود و هر اجرایش با اجرای 
دیگرش متفاوت است و چون در هر لحظه حس بازیگران و 
تماشاگران به هم گره می خورد موجود زنده هنری به واسطه آن 
خلق می شود که شیوه تاثیرگذاری اش بسیار متفاوت از سایر 
هنرها است. خراسانی زاده افزود: اینکه جشنواره تئاتر استان 
تهران در بیست وهفتمین دوره خود با صلابت نگران حواشی 
نشد و به بهترین شکل کار خود را انجام داد، نشان دهنده این 
است که وقتی کسب وارد این عرصه می شود به قدری این 
محتوا کارآمد و تاثیرگذار است که مجالی برای حاشیه سازی و 
دامن زدن به هیجانات کاذب به وجود نمی آید. مدیرکل فرهنگ 
و ارشاد اسلامی استان تهران خطاب به هنرمندان بیان داشت: 
نگران ایجاد حاشیه در اجراها نباشید چراکه تجربه نشان داده 
افراد در فضای فرهنگی به شکل آزادانه می توانند آثارشان را 
به اجرا در آورند. بر همین اساس درب های سالن های نمایشی 
بسته نخواهد شد و با اجرای آثار، مردم نیز همراه خواهند شد.

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

 عمران خان عقب نشینی کرد

  لغو راهپیمایی به پایتخت
 عمران خان اعلام کرد که حزب او از تمامی 
مجالس قانونگذاری محلی و ایالتی پاکستان استعفا 
می دهد و راهپیمایی اعتراضی به اسلام آباد را 
متوقف می کند، زیرا نگران آن است که این اقدام 
باعث ویرانی در کشور شود. به گزارش ایسنا به 
نقل از ان پی آر، عمران خان، نخست وزیر سابق 
پاکستان، در شهر راولپندی نزدیک اسلام آباد، به 
راهپیمایی اعتراضی پیوست. او به ده ها هزار تن 
از هوادارانش گفت: حزب تحریک انصاف او تمام 
مجامع منطقه ای و ملی را ترک می کند و از این 
»سیستم فاسد« خارج می شود. حزب او در ماه 
آوریل و پیش از رای گیری برای انتخاب نخست وزیر 
جدید به طور دسته جمعی از مجلس ملی استعفا 
داد، اگرچه اکثر استعفاها هنوز پذیرفته نشده اند. 
پایگاه خان در شمال غربی ایالت خیبر پختونخوا 
قرار دارد و خروج از مجلس پنجاب قدرت را به رقبای 
او خواهد داد. خان که از پشت شیشه ضدگلوله 
سخنرانی می کرد، همچنین اعلام کرد که او به 
همراه حزبش از رقابت های کنونی سیاسی  پاکستان 
کناره گیری خواهد کرد. این اولین سخنرانی عمومی 
عمران خان پس از مجروح شدن در یک حمله 
مسلحانه در اوایل ماه جاری میلادی در جریان 
برگزاری راهپیمایی اعتراضی از لاهور به اسلام آباد 
بود. او درخواست خود برای انتخابات زودهنگام 
را تغییر داد و افزود: حزب من در انتخاباتی که 
برنامه ریزی شده پیروز خواهد شد. او همچنین 
گفت که دیگر به سمت پایتخت راهپیمایی نخواهد 
کرد. خان ادامه داد: »دولت نمی تواند با راهپیمایی 
در اسلام آباد مقابله کند، می تواند هر تعداد پلیس 
را که بخواهد صدا کند، اما نمی تواند مانع ورود 
صدها هزار نفر به اسلام آباد شود. ما می توانستیم 
وضعیتی مانند سریلانکا ایجاد کنیم. من تصمیم 
گرفته ام از راهپیمایی در اسلام آباد صرفنظر کنم 
زیرا نمی خواهم هرج و مرج در کشور وجود داشته 
باشد. من نمی خواهم آسیبی به این کشور وارد 
کنم. او بیان داشت: با سر وزیران و اعضای پارلمانی 
حزب گفت وگو و زمان خروج را اعلام خواهم کرد. 
این تظاهرات چند روز پس از انتصاب رئیس جدید 
ارتش به نام عاصم منیر برگزار شد که سازمان 
جاسوسی کشور را در دوره حکومت خان اداره 
می کرد اما بدون توضیح نخست وزیر وقت برکنار 
شد. بلاول بوتو زرداری، وزیر امور خارجه پاکستان، 
خان را » نمایشی برای حفظ وجهه« توصیف کرد. 
او نوشت: ناتوان از جذب جمعیت انقلابی، شکست 
در تضعیف انتصابات روسای جدید، ناامید، متوسل 

به درام استعفا.

 سخنگوی وزارت خارجه روسیه:

 سران اروپا این قاره را به بحران انرژی کشاندند

 تهیه کننده برنامه مطرح کرد: 

 قابلیت های »بهنام تشکر« برای اجرای »معرکه«

کوتــــاه

 سخنگوی وزارت خارجه روسیه سران 
کشورهای اروپایی را به دلیل بحران انرژی 
فعلی در این قاره شماتت کرد و آنها را مقصر 
بحران جاری خواند. به گزارش فارس، 
در حالی که فشارهای کشورهای غربی 
علیه مسکو در رابطه با جنگ اوکراین ادامه 
دارد، »ماریا زاخاروا« درباره بحران کمبود 
سوخت و تورم در قاره اروپا صحبت کرد. به 
گزارش خبرگزاری اسپوتنیک، سخنگوی 
وزارت خارجه روسیه سران کشورهای 
اروپا را مقصر بحران انرژی، کمبود سوخت 
و تورم در این قاره معرفی کرد. زاخاروا 
اتحادیه این قاره را به سمت فروپاشی )سران اروپایی( اروپا و به صورت خاص در یک مصاحبه تلویزیونی گفت: »آنها 

جهانی انرژی هدایت کردند.« سخنگوی 
وزارت خارجه روسیه افزود: »سران اروپایی 
اکنون باید شهروندان خود را قانع کنند که 
این وضعیت نه تنها خوب و صحیح است 
بلکه به نغع آنهاست.« بحران اقتصادی 
و تورم به ویژه در بخش مربوط به قبوض 
انرژی در کشورهای اروپایی طی هفته های 
اخیر  خبرساز شده است. سران کشورهای 
اروپایی به رغم مشکلات شدید اقتصادی این 
قاره، به دنبال آغاز جنگ اوکراین همگام با 
آمریکا، به تحریم های بی سابقه علیه روسیه 
و تشدید حمایت های همه جانبه از اوکراین 

روی آورده اند.

 ضربه »برگزیت« به صادرات انگلیس
 توافقنامه مشارکت اقتصادی جامع انگلیس و ژاپن 
)CEPA( در حالی به عنوان اولین توافقنامه تجاری آزاد 
کلان لندن پس از برگزیت امضا شد که انتظار می رفت 
با این توافق، صادرات انگلیس به ژاپن ۱۵ میلیارد پوند 
افزایش یابد، اما آمارها حکایت از کاهش صادرات دارد. 
به گزارش ایرنا، گاردین نوشت: پس از خروج انگلیس از 
اتحادیه اروپا، لیز تراس وزیر وقت بازرگانی این کشور در 
اکتبر ۲۰۲۰ توافقنامه مشارکت اقتصادی جامع انگلیس و 
ژاپن )CEPA( را به  عنوان اولین توافقنامه تجاری آزاد کلان 
انگلیس امضا و از آن به عنوان نقطه عطف تاریخی یاد کرد 
که تجارت انگلیس را میلیاردها پوند افزایش خواهد داد و 
به این کشور کمک خواهد کرد تا از رکود اقتصادی ناشی از 
همه گیری کرونا رهایی یابد اما اکنون آمارها نشان می دهد 
این رویا به واقعیت نپیوسته است. ارقام وزارت تجارت 
بین الملل انگلیس نشان می دهد که صادرات این کشور به 
ژاپن پس از خروج از اتحادیه اروپا از ۱۲.۳ میلیارد پوند به 
۱۱.۹ میلیارد پوند در سال منتهی به ژوئن ۲۰۲۲ کاهش 
یافته، به این ترتیب صادرات کالا با ۴.۹ درصد کاهش به 
۶.۱ میلیارد پوند و صادرات خدمات با ۲ درصد کاهش به ۵.۸ 
میلیارد پوند رسیده است. این کاهش برای حامیان برگزیت 
که ادعا می کردند تجارت جهانی با کشورهای غیراتحادیه 
اروپا می تواند به جبران ضررهای ناشی از خروج از بازار واحد 
اتحادیه اروپا کمک کند، عقب نشینی قابل توجهی است. 
یکی از این قراردادها با استرالیا، در اوایل ماه جاری توسط 
جورج یوستیس وزیر پیشین محیط زیست مورد انتقاد قرار 
گرفت و او درباره اش گفت: در واقع معامله چندان خوبی 
برای انگلیس نیست. نیک توماس سیموندز وزیر تجارت 
بین الملل دولت در سایه حزب کارگر نیز در این خصوص 
خاطرنشان کرد: کاهش تجارت با ژاپن مدرک انکارناپذیری 
است مبنی بر اینکه وزرای دولت محافظه کار از دادن راهکار 
مناسب برای صادرکنندگان انگلیس عاجز هستند. وی افزود: 
محافظه کاران سیاست تجاری مناسبی ندارند و وزیران در 
دفاع از منافع انگلیس در مذاکرات شکست می خورند. این 
امر موجب بدترشدن خسارت اقتصادی زیادی که آنها به بار 
آورده اند می شود. مقامات وزارت تجارت بین الملل در سال 
۲۰۲۰ اعلام کردند که توافقنامه مشارکت اقتصادی جامع 
انگلیس و ژاپن )CEPA( مزایای قابل توجهی فراتر از ترتیبات 
قبلی اتحادیه اروپا ارائه می دهد. میناکو موریتا جیگر، 
محقق ارشد تجارت بین الملل در دانشکده بازرگانی دانشگاه 
ساسکس و پژوهشگر سیاست گذاری رصدخانه سیاست 
تجاری انگلیس گفت: دولت انگلیس در مورد توافق تجاری 
با ژاپن بزرگنمایی کرده در حالی که این توافق، مزیت های 
اقتصادی قابل توجهی ارائه نمی کند. کارشناسان اقتصادی 
اکنون پذیرفته اند که برگزیت نه تنها نقش مثبتی در تجارت 
بین المللی انگلیس ایفا نکرده بلکه تأثیرات نامطلوبی بر آن 
دارد زیرا موجب شده تا کسب وکارهای این کشور با افزایش 
تشریفات گمرکی و بوروکراسی موجود در صادرات به اروپا 

نیز دست وپنجه نرم کنند.

  »کیم جونگ اون« رهبر کره شمالی ضمن تاکید بر 
توان پیونگ یانگ برای مقابله با سلطه واشنگتن اعلام 
کرد که کره شمالی قدرتمندترین نیروی اتمی جهان 
می شود. به گزارش فارس، در شرایطی که تنش ها در 
شبه جزیره کره ادامه دارد، رهبر کره شمالی در یک 
مراسم ویژه از دانشمندان و مقام های نظامی دخیل 
در آزمایش های موشکی این کشور تقدیر کرد. به 

گزارش خبرگزاری رویترز، »اون« طی مراسم اهدای 
مدال و ترفیع دانشمندان و مقام های نظامی دخیل در 
آزمایش های موشک بالستیک اخیر این کشور گفت: 
هدف پیونگ یانگ داشتن قوی ترین نیروی اتمی جهان 
است. رهبر کره شمالی با بیان اینکه شلیک موشک های 
بالستیک قاره پیما به جهان ثابت کرد که کره شمالی 
قدرت اتمی کاملی است، افزود: »می توانیم با سلطه 

ایالات متحده مقابله کنیم.« وی ضمن درخواست از 
دانشمندان اتمی کره شمالی برای گسترش و تقویت 
بازدارندگی نیروی اتمی این کشور تاکید کرد که آنها 
متعهد هستند از قدرت مطلق ما دفاع کرده و موشک ها 
در جهتی که ما اشاره کنیم پرواز خواهند کرد. »اون« 
همچنین به موشک غول پیکر جدید »هواسونگ ۱۷« 
لقب قهرمان کره شمالی و مدال ستاره طلا اهدا کرد. 
تمجید رهبر کره شمالی از دانشمندان اتمی و نظامی 
این کشور و تاکید او بر آمادگی کره شمالی برای مقابله با 
آمریکا در شرایطی انجام شده که تنش ها در شبه جزیره 

کره همچنان خبرساز است.

 فرمانده یگان دفاع شیمیایی، میکروبی و رادیواکتیو 
روسیه می گوید: آزمایشگاه های بیولوژیکی فوق امنیتی 
آمریکا دستورالعمل های امنیتی را نقض کرده اند. به گزارش 
مهر به نقل از تاس، ایگور کریلوف، فرمانده یگان دفاع 
شیمیایی، میکروبی و رادیواکتیو روسیه گفته است که 

آزمایشگاه های بیولوژیکی آمریکا مقررات امنیتی را نقض 
کرده اند. کریلوف در آستانه نهمین کنفرانس بازنگری 
کنوانسیون سلاح های بیولوژیکی، بیان داشت: تحقیقات 
انجام شده در آزمایشگاه های فوق امنیتی دانشگاه های 
واشنگتن، مینه سوتا و ایلینویز از آلودگی های داخلی 

آزمایشگاه و افزایش خطر شیوع هرچه بیشتر عوامل ویروسی 
تب زا، سندروم شدید تنفسی، آنفلوآنزای خطرناک پرندگان 
و سایر عفونت ها حکایت دارد. وی همچنین اضافه کرد که 
این نتیجه گیری با یافته های نشریه آمریکایی »اینترسِپت« 
در اوایل نوامبر، مطابقت دارد. این نشریه پس از ارزیابی 
داده های مرکز ملی بهداشت این کشور از نقض مقررات 
امنیتی در آزمایشگاه های بیولوژیکی آمریکا خبر داده بود. 
در این تحقیقات، بیش از ۵ هزار و ۵۰۰ گزارش از حوادثی 

مشابه طی ۱۸ سال اخیر، مورد بررسی قرار گرفت.

 کیم جونگ اون:

کره شمالی قدرتمندترین نیروی اتمی جهان می شود

ایگور کریلوف:

  آزمایشگاه های بیولوژیک آمریکا مقررات امنیتی را نقض کرده اند

 بر پایه یک نظرسنجی صورت گرفته از 
سوی بانک مرکزی کره جنوبی که از سوی 
خبرگزاری رسمی این کشور منتشر شد، 
تقریبا ۶۰ درصد از کارشناسان اقتصادی 
و مالی نگران هستند که به دلیل افزایش 
در  کشور  این  استقراض،  هزینه های 

کوتاه مدت با بحران مالی مواجه شود. به 
گزارش ایرنا به نقل از خبرگزاری یونهاپ 
کره جنوبی، براساس نظرسنجی صورت 
گرفته با حضور ۷۲ کارشناس مطرح داخلی 
و بین المللی، ۵۸.۳ درصد از این افراد بر این 
باورند که این کشور در بازه زمانی یک ساله 

با یک بحران سیستماتیک مالی روبه رو 
خواهد شد. کارشناسان نگران هستند 
که افزایش شدید هزینه های استقراض 
و بهره های بانکی باعث ایجاد یک بحران 
مالی در کره جنوبی در کوتاه مدت شود. 
این رقم در مقایسه با آمارهای منتشر شده 
در ماه مه )اردیبهشت-خرداد( که این رقم 
۲۶.۹ درصد بود، با افزایش روبه رو شده 
است. از دیگر سو، دست کم ۱۶.۷ درصد 
از مردم کره جنوبی با افزایش بدهی برای 

تامین هزینه های زندگی روبه رو شده اند. 
کره جنوبی در زمان حاضر بعد از چین، 
ژاپن و هند، چهارمین قدرت اقتصادی آسیا 
محسوب می شود. حدود ۱۴ درصد از مردم 
در کره جنوبی نیز در خصوص افزایش بهره 
وام بانکی ابراز نگرانی کرده اند. به استناد 
گزارشهای خبری، بانک ها با افزایش نرخ 
بازپرداخت وام های خود بازپرداخت بدهی 
برای مشاغل و خانواده ها را با مشکل روبه رو 

کرده اند.

کره جنوبی در آستانه بحران مالی


